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Håkan Schroeder är ny verksamhetsledare för 
Partnerskap Alnarp, en banbrytande modell 
för att knyta ihop universitetet med skogen 
och de andra gröna näringarna.
– Enklast kan man beskriva 
vår verksamhet som en mö-
tesplats mellan universitetet 
och näringslivet. I mötet går 
kommunikationen åt alla håll.  
Vi är förstås måna om att våra 
forskningsresultat når ut och 
kommer till nytta, liksom vi 
behöver förstå näringarnas 
utmaningar och möjligheter 
för att beforska rätt frågor.
   – Det är också en möjlighet 
för att hitta gränsöverskri-
dande möjligheter mellan 
branscher och företag, säger 
Håkan Schroeder.
   Han nämner forskningen 
om hur tallfrö kan bära med 
sig patogena svampar som an-
griper ungskogen (nyhetsbrev 
nr 126) som ett bra exempel 
på arbetssättet. 

DET började med att forskar-
na vid det skogspatologiska 
laboratoriet i Alnarp visade 
att frö till plantor kan överföra 
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Mötesplats för akademi och skog

Exkursioner finansieras ofta av partnerskapet, de är helt i linje med kärnan i verksam-
heten om att vara en mötesplats för utbyte av kunskap och erfarenheter.

Håkan Schroeder, verksamhetsledare 
för  SLU Partnerskap Alnarp

sjukdomar. En hel del talar för 
att förorenat frö är orsaken 
till diplodia, som dödat !era 
bestånd av ung tallskog.
    Forskarna vände sig till SLU 
Partnerskap Alnarp med en 
ansökan om anslag till fortsatt 
forskning. Frågan gick vidare 
till företagen som är medlem-
mar i partnerskapet där Stora 
Enso beslöt att bidra ekono-
miskt. Universitetet ställde 
upp med lika mycket pengar. 
   – I jämförelse med andra 
"nansiärer har vi inga stora 
forskningsanslag, och det är 
inte heller meningen. Max-
imalt är det ett par hundra-
tusen kronor. Resultaten kan 
lägga grunden för att gå vidare 
till ännu större projekt med 
hjälp av Formas eller andra 
tyngre "nansiärer.
    
DÅ det gäller fröerna beslöt 
nyligen Skogsskadecentrum 
att "nansiera vidare forskning.
    – Dessutom gav resultaten 
gränsöverskridande kon-
takter bland våra partners. 
Trädgårdsnäringen inser att 
infekterade fröer kan vara ett 
hittills dolt problem även för 
dem. Jordbruket å andra sidan 
ligger i framkant och värme-
behandlar en del utsäde för att 
undvika skadegörare, kunska-
per som kan komma till nytta 
för skog och trädgård.

HÅKAN Schroeder arbetar nu 
för att få !er partners. Hittills 

har ett hundratal företag 
anslutit sig.
   – Fler medlemmar ger mer 
resurser och inte minst blir 
det en bättre mötesplats med 
!er aktörer. Det handlar ju 
om att fånga upp idéer och 
knyta kontakter på många 
olika håll. Bland våra parnters 
"nns även kommuner och an-
dra o#entliga organisationer.
    - Mötet mellan människor 
är vårt kra$fullaste verktyg, 
därför är vi o$a med och 
stöttar workshops, seminarier 
och inte minst skogliga exkur-
sioner. Det är ett ypperligt sätt 
att få en diskussion mellan 
olika aktörer och intressenter
 
ÄVEN studenterna "nns med 
i partnerskapet. 
   Företagen kommer o$a med 
idéer till frågor att fördjupa 
i olika studentarbeten, där 
partnerskapet kan bidra till "-
nansiering för resor och andra 
omkostnader. 
   Det är också en väg för så 
kallade industridoktorander, 
med doktorsarbeten knutna 
till olika företag. 

DET hela började 2004 med 
målet att få en bättre dialog 
med lantbruks- och trädgårds-
företagen. 
   E$er ett tag anslöt sig även 
skogen. 
   Redan tidigare fanns olika 
samarbeten, men man tyckte 
det blivit ett glapp mellan 
forskning och praktik. 
    – Resultatet blev den så 
kallade Alnarpsmodellen, som 
väckt intresse även internatio-
nellt. Vad jag vet fanns inget 
liknande. Trädgård, skog och 
andra områden har varsin 
arbetsgrupp med en extern 
ordförande. Grupperna deltar 
även i beslut över en del forsk-
ningsmedel, vilket är unikt.
    – Det passar vår roll som 
sektorsuniversitet.  Dessutom 
ska vi vara ett internationellt 
erkänt universitet som ligger 
i topp när det gäller veten-
skapliga publiceringar. Här 
"nns ingen motsättning. Det 
handlar om en balansgång där 
vi ska klara både och, säger 
Håkan Schroeder.
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